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 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är nu justerat. Justeringen har offentliggjorts på Ljungby 

kommuns digitala anslagstavla. 

Nämnd/styrelse Kultur- och fritidsnämnden 

Sammanträdesdatum 19 december 2018 

Överklagningstid 2018-12-24—2019-01-14  

Anslaget 21 december 2018 

Anslaget bortplockat 15 januari 2019 
 
Förvaringsplats 
för protokollet Kultur- och fritidsförvaltningen, Olofsgatan 10, Ljungby 

  

Underskrift Ann-Kristin Gunnarsson 
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KoF § 79      

 

 

Ekonomiuppföljning till och med november 2018 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden godkänner den ekonomiska rapporten till och med 

november 2018.  

 

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen redogör för den ekonomiska rapporten till och med november 

2018.  
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KoF § 80  2018/0081 822 

 

 

Utvärdering av gratis bad för pensionärer 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden tackar för redovisningen.  

 

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen redogör för ekonomi och gjorda besöksenkäter gällande gratis bad 

för pensionärer. 
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KoF § 81  2018/0082 880 

 

 

Utredning av förutsättningar för framtida 
bibliotek/mötesplats 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden tackar för redovisad utredning. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Hösten 2017 lämnar kommunstyrelsens arbetsutskott ett uppdrag om att påbörja 

processen med ett nytt bibliotek med kompletterande verksamhet och i februari 

2018 beviljade kommunstyrelsen pengar till en utredning av förutsättningarna 

för framtida bibliotek/mötesplats. Vid dagens sammanträde informerar 

bibliotekschefen om omvärldsbevakning som gjorts. 

Christine Rohde från konsultföretaget Creacon presenterar skisser på var ett 

framtida bibliotek kan placeras och hur det kan utformas. Platsen som föreslås 

för att biblioteket ska fylla funktionen som mötesplats är mitt i centrum mellan 

Grand och Tellushuset. Förslaget visar ett bibliotek i två våningsplan som även 

kan inrymma turistbyrå.  

Därefter presenterar kommunens fastighetschef jämförelser med att bygga nya 

lokaler och renovera befintliga bibliotekslokaler.  

Miljö- och byggförvaltningens miljöinspektör informerar också om 

misstankarna om föroreningar som kan finnas i marken. Länsstyrelsen är 

tillsynsmyndighet för detta och provtagningar kommer att tas framöver. 
 

Skickas till 
Kommunstyrelsen. 
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KoF § 82  2018/0046 842 

 

 

Medborgarförslag – Sätt upp avståndsskyltar på torget 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden ger kultur- och fritidsförvaltningen uppdraget att 

undersöka möjlig placering, utformning och kostnad för en avståndsskylt i 

Ljungby centrum. 

 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare föreslår att en avståndsskylt till olika besöksmål i Ljungby stad 

sätts upp på torget. Förslaget bygger på att lyfta fram Ljungby stad för både 

invånare och besökare. Kultur- och fritidsförvaltning ställer sig positiva till 

medborgarförslaget och är beredda att undersöka olika möjligheter för att 

förverkliga en avståndsskylt i Ljungby centrum. 

 

Förvaltningens förslag till beslut: Kultur- och fritidsnämnden ger kultur- och 

fritidsförvaltningen uppdraget att undersöka möjlig placering, utformning och 

kostnad för en avståndsskylt i Ljungby centrum.  

 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet lämnar ärendet till nämnden utan förslag till beslut, enligt 

protokoll 2018-12-05, § 47. Förvaltningens tjänsteskrivelse 2018-12-06. 

 

Skickas till 
Förslagsställaren, kommunkansliet. 
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KoF § 83  2018/0077 829 

 

 

Medborgarförslag – Döp om Sunnerbovallen till Fanny 
Roos Arena 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 

 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare föreslår att Ljungby kommun döper om friidrottsanläggningen 

Sunnerbovallen till Fanny Roos Arena som ett sätt att hylla den duktiga 

kulstöterskan.  

Förvaltningens anser att Fanny Roos är en mycket duktigt friidrottare som 

Ljungby kommun har ett samarbete med genom ett sponsringsavtal. Med 

Ljungbys breda föreningsliv skapar det goda förutsättningar för många 

kommuninvånare att vara aktiva och till en aktiv fritid. Detta kommer med stor 

sannolikhet att innebära fler framstående idrottspersoner som har sitt ursprung i 

Ljungby kommun. En namnändring av Sunnerbovallen kan få till följd att flera 

olika anläggningar ska döpas och att exempelvis Fanny Roos Arena i en framtid 

behöver byta namn med jämna mellanrum efter den tidens framstående aktiva. 

Då Fanny Roos fortfarande är en aktiv friidrottare hoppas vi på fler framgångar i 

hennes idrottskarriär. 

 

Förvaltningens förslag till beslut: Kultur- och fritidsnämnden beslutar att avslå 

medborgarförslaget. 

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottets förslag till beslut 2018-12-05, § 48. Förvaltningens 

tjänsteskrivelse 2018-11-27. 

 

Skickas till 
Förslagsställaren, kommunkansliet. 
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KoF § 84  2018/0079 816 

 

 

Fritidsgårdens placering i Lagan 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden ger kultur- och fritidsförvaltningen i uppdrag att ta 

fram ett förslag till byggnad för fritidsgårdsverksamhet vid Åbyskolan samt 

andra alternativa lokaler i upptagningsområdet. En medborgardialog bland barn 

och ungdomar ska göras samt ungdomsrådet ska tillfrågas i ärendet. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsgårdens lokal i Lagan är inte tillgänglighetsanpassad. 

Fritidsgårdsverksamheten bedrivs med tillfälligt bygglov och förhandsbesked 

har givits om att permanent bygglov med största sannolikhet inte kommer att 

beviljas. Verksamheten saknar även en ändamålsenlig utemiljö. Barn- och 

utbildningsnämnden har gett sin förvaltning i uppdrag att ta fram ett förslag 

avseende utbyggnad av Åbyskolan. Barn- och utbildningsförvaltningen och 

kultur- och fritidsförvaltningen har därför diskuterat möjligheten med en 

fritidsgård intill Åbyskolan. Vi ser med fördel att fritidsgården byggs intill 

skolan och att vissa skollokaler kan användas av fritidsgården. Vårt förslag är att 

kultur- och fritidsförvaltningen får uppdraget att ta fram ett förslag till byggnad 

för fritidsgårdsverksamhet vid Åbyskolan 

 

Förvaltningens förslag till beslut: Kultur- och fritidsnämnden beslutar att ge 

kultur- och fritidsförvaltningen i uppdrag att ta fram ett förslag till byggnad för 

fritidsgårdsverksamhet vid Åbyskolan. 

 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottets förslag till beslut 2018-12-05, § 49. Förvaltningens 

tjänsteskrivelse 2018-11-30. 
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KoF § 85  2018/0080 828 

 

 

Drift av bowlinghall 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att genomföra en 

värdering av inventarierna i bowlinghallen.  

Därefter tas ärendet upp i kultur- och fritidsnämnden för beslut. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Idag bedrivs bowlingverksamheten i Sunnerbohallen av en extern entreprenör, 

LJ Bowling. Tjänsten är upphandlad som en tjänstekoncession och avtalet 

upphör den 31 maj 2019. Avtalet har förlängts och kan inte förlängas ytterligare. 

Kultur- och fritidsförvaltningen har haft möten med entreprenören kring ett 

fortsatt samarbete, på initiativ av entreprenören. Entreprenören föredrar inte den 

nuvarande tjänstekoncessionen där de betalar 18 % av sin omsättning för att 

bedriva sin verksamhet i bowlinghallen. Entreprenören ser att det finns 

möjlighet till att fortsätta bedriva verksamhet i Ljungby om en annan typ av 

avtal ingås. 

Följande förslag ges: 

1. Entreprenören köper allt inkråm från stort till smått och hyr lokalen av 

Ljungby kommun. 

2. Entreprenören bedriver bowlingverksamhet i kommunallokal och med 

kommunens inventarier. 

3. Ny tjänstekoncession. 

 

Förvaltningens resonemang: Nu i dagarna har förstudien kring utvecklingen av 

kvarteret Fritiden presenterats med en bowlinghall som är kvar på sin nuvarande 

plats men utbyggd med fler banor. En utbyggnad blir en anpassning till de 

behov som verksamheten har då dagens sex banor inte tillgodoser behovet för 

seriespel och tillgänglighet för allmänheten. Seriespel i bowling genomförs bäst 

på åtta banor och nuvarande sex banor gör att seriespel i Ljungby tar mycket 

lång tid. Den långa tiden för seriespel påverkar även tillgången på tider för 

allmänheten att spela bowling, då hela hallen är stängd för de som inte tävlar. 

Här är en utbyggnad enda vägen för att ge fler möjlighet till att bowla. En 

utbyggd hall stärker även intresset till att bedriva bowlingverksamhet i Ljungby. 

Redan idag ser vi att den befintliga hallen behöver ganska stora investeringar för 

att ha rätt möjlighet till att bedriva verksamhet. Bland annat har det presenterats 

en investering i nya bowlingbanor, till en kostnad av 372 500 kr. 

 

Eftersom LJ Bowling har uttryckt en önskan om att fortsätta att bedriva sin 

verksamhet i Ljungby och att de föredrar att köpa samtliga inventarier för att 



 

Sammanträdesprotokoll 
2018-12-19 
 

10(17) 

   
Kultur- och fritidsnämnden 

 

 

Justerandes sign   

 

sedan fortsätta som hyresgäst så har möjligheten till denna driftform undersökts 

av kultur- och fritidsförvaltningen. Diskussion med våra upphandlare och vår 

kommunjurist kring vad som kan gälla kring detta upplägg har genomförts. Vid 

dessa diskussioner har det tydligt framkommit att det inte finns några hinder för 

att genomföra en värdering av inventarier med ambitionen att sälja dessa till 

entreprenören LJ Bowling. Det är också möjligt att erbjuda LJ Bowling att som 

hyresgäst bedriva bowlingverksamhet i våra lokaler. Dessutom finns om allt 

samarbete med entreprenören för att nå en gemensam lösning misslyckas, 

fortfarande möjligheten att upphandla tjänsten. En tjänstekoncession innebär att 

en entreprenör får möjlighet till att lämna bud på att bedriva verksamhet i 

konkurrens med andra möjliga intressenter. Det innebär även att en betydande 

del av den ekonomiska risken läggs på entreprenören av verksamheten. 

 

Vidare så kan man diskutera kring risken att om vi säljer inventarierna i 

bowlinghallen så kan allt försvinna i väg från Ljungby. För att flytta på de stora 

maskiner som behövs till bowling måste det tas upp minst ett stort hål i 

betongväggen. Kanske ingen oöverkomlig kostnad eller arbetsinsats, men det 

ska göras och även återställas. Skulle allt försvinna från Ljungby innebär det i 

princip att vi hamnar på samma ruta som vi är idag, beslut om nya investeringar 

till bowlinghallen, samt driftform. 

 

Förvaltningens förslag till beslut: Kultur- och fritidsnämnden beslutar att kultur- 

och fritidsförvaltningen genomför en värdering av inventarierna i bowlinghallen 

och säljer dessa till entreprenören. 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar att kultur- och fritidsförvaltningen hyr ut 

den anpassade lokalen för bowlingverksamhet till entreprenören. 

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottets förslag till beslut 2018-12-05, § 51. Förvaltningens 

tjänsteskrivelse 2018-11-28. 
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KoF § 86  2018/0007 829 

 

 

Placering av skateanläggning 
 
Beslut 
Skateparken ska placeras i den föreslagna aktivitetsytan framför Ljungby Arena 

enligt utredarens förslag som visas i förstudien över kvarteret Fritiden.  

 

Sammanfattning av ärendet 
Den 14 februari 2018 § 6 tog kultur- och fritidsnämnden ett inriktningsbeslut om 

placering av skatepark. Beslutet innebar att en skatepark skulle placeras i nära 

anslutning till den södra parkeringen vid Ljungby Arena, på den gräsyta som 

sträcker sin mot Harabergsgatans förskola. Nu föreslås det och planeras det för 

en ny förskola och serviceboende på denna plats. Ärendet har diskuterats i 

tjänstemännens plangrupp och referensgrupp för skate och parkour/hinderbana. 

Här finns en samsyn om att anlägga dessa aktivitetsytor i kvarteret Fritiden. 

Mycket fokus i diskussionen har varit på kringfunktioner såsom gång och 

cykelvägar, parkeringsmöjligheter, toalett och omklädning/dusch. 

 

Förvaltningens resonemang: De nya verksamheter som planeras vid 

Harabergsgatan påverkar i hög grad funktionen av skateparken samt dess 

utövare. Detta gör att den först föreslagna ytan är mindre lämplig till en 

etablering av en spontan aktivitetsyta. I den presenterade utredningen kring 

kvarteret Fritiden, finns det förslag på att framför Ljungby Arena och söder om 

en ny multihall etablera nya ytor för spontanaktiviteter, exempelvis en 

skatepark. Med tanke på de kringfunktioner som finns i nära anslutning och 

möjligheterna till fler trygghetsskapande åtgärder är en placering av en 

skatepark just här mycket lämpligt. Den exakta placeringen ska ta hänsyn till 

avståndet till Harabergsgatan och placeringen av en ny multihall enligt 

utredningen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut: Kultur- och fritidsnämnden beslutar att en 

skatepark ska placeras enligt utredarens förslag. 

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet lämnar ärendet till nämnden utan förslag till beslut, enligt 

protokoll 2018-12-05, § 52. Förvaltningens tjänsteskrivelse 2018-11-27.
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KoF § 87      

 

 
Verksamhetsplan för stöd till föreningar och arrangemang 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden antar verksamhetsplanen för stöd till föreningar och 

arrangemang. Planen ska gälla från 1 januari 2019. 

Schablonbeloppen gällande anläggningsbidragen ses över och fastställs under 

2019. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden har den 14 februari 2018 gett uppdrag till kultur- 

och fritidsförvaltningen att göra en översyn och en eventuell revidering av 

policys och riktlinjer gällande föreningsbidragen.  

 

Utredarnas resonemang: I översynen har det framkommit att reglerna kring 

föreningsstöden behöver förtydligas. Förvaltningen föreslår även en förändring 

kring vilka stöd som är sökbara samt vissa namnändringar på stödens namn. Ett 

resultat av arbetet är nya regler och mer tydlighet om vad en förening behöver 

uppfylla för att vara berättigad till stöd, vilka dokument som ska redovisas varje 

år och vad en förening kan förvänta sig av kultur- och fritidsförvaltningen. Ett 

nytt förslag till verksamhetsplan för stöd till föreningar och arrangemang 

presenterades på kultur- och fritidsnämndens sammanträde i november 2018. 

Förslaget har även presenterats vid årets stora föreningsträff och föreningarna 

har efter träffen haft möjlighet att lämna synpunkter på förslaget.  

Förändringar i stödet till föreningar och arrangemang:  

Grundbidrag – Detta stöd försvinner helt. Stödet är utformat så föreningarna får 

30 kronor per medlem i ålder 7 till 25 år. Det finns vad vi vet en förening i 

Ljungby som räknar sina medlemmar inom ett visst område utan att dessa 

betalar medlemskap och redovisar detta. Till medlemmar kan även 

stödmedlemmar räknas. I förslaget så flyttas större delen av dessa budgeterade 

medel till LOK-stöd.  

Vi ser att det är viktigt med aktiva föreningar och inte hur många medlemmar en 

förening har.  

LOK-stödet – Stödet förslås höjas från dagens 40 kr per sammankomst till 50 

kronor per sammankomst. Utgår vi från 2017 då det genomfördes totalt 16 874 

sammankomster i Ljungby kommun, kostar ökningen med 10 kronor ganska 

exakt 100 000 kronor och dessa föreslås att omfördelas från grundbidraget.  

Boverkets Allmänna samlingslokaler – Investeringsbidrag förtydligande om 

vilka som delar på ansvaret för ett beviljande av stöd och när i tid som det är 

möjligt att behandla en ansökan.  
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Anläggningsstöd – Fler föreningar ska söka under just den rubriken. Här förslås 

det flera olika schablonbelopp så att det blir mer transparent vad vi betalar ut 

stöd till. För klubblokaler föreslås det en ersättning som baseras på kvadratmeter 

lika bygdegårdsföreningarnas ersättning. Detta gör att en större byggnad ger ett 

högre stöd, vilket också borde sammanfalla med vilka kostnader föreningarna 

har för sina lokaler. 

Hembygdsföreningar - Föreningarnas stöd kvarstår som tidigare och en genom-

lysning ska ske 2019. 

Hyresstöd – Här föreslås en namnändring från lokalbidrag och det ska vara 

tydligare krav på vad vi ger stöd till. Det ska gå till föreningens barn och 

ungdomsverksamhet. Redovisning av föreningens hyreskostnader som delas 

med det totala antalet aktiviteter som bedrivits i lokalen. Summan gånger det 

redovisade antalet tillfällen då det bedrivits barn och ungdomsverksamhet i 

lokalen. 

Ledarutbildningsstöd – Det ska bli tydligare vad vi ger stöd för. Slopad belopps-

trappa, samtliga föreningar har möjlighet att få maximalt 12 000 kronor. Kan vi 

ge föreningarna möjligheten att bygga upp en grund med ledare som har och kan 

de pedagogiska redskapen för att leda barn och ungdomar, är detta en nyckel-

funktion till fler aktiva.  

Större arrangemang – Detta stöd ger flera aktörer möjlighet att söka stöd till 

aktiviteter då det breddas med friluftsarrangemang.  

Snabbstöd arrangemang – Detta stöd ger flera aktörer möjlighet att söka stöd till 

aktiviteter då det breddas med friluftsarrangemang.  

Ung arrangör – En namnändring föreslås från tidigare år. 

Förvaltningens förslag till beslut: Kultur- och fritidsnämnden beslutar att anta 

verksamhetsplanen. 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet lämnar ärendet till nämnden utan förslag till beslut, enligt 

protokoll 2018-12-05, § 53. Förvaltningens tjänsteskrivelse 2018-12-14. 

Yrkanden 
Alliansen med bifall av S-grupper och Dick Andersson (SD) yrkar för att 

verksamhetsplanen godkänns och börjar gälla den 1 januari 2019. Schablon-

beloppen gällande anläggningsbidragen ses över och fastställs under 2019. 
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KoF § 88      

 

Omfördelning budget 2019 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden antar den av förvaltningen föreslagna 

omfördelningen av budget för 2019. 

 

Sammanfattning av ärendet 
I och med kultur- och fritidsnämndens beslut om att anta den nya verksamhets-

planen för stöd till föreningar och arrangemang behöver en omfördelning av 

budget göras. Förvaltningen lämnar ett förslag som gör att budgetramen för 

ansvar 71300 och 71700 ändras. 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningens förslag till fördelning. 
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KoF § 89  2018/0010 042 

 

Internkontroll 2018 och 2019 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar att internkontrollen för 2019 är densamma 

som internkontrollen 2018. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2018-02-14 om att ge förvaltningen i 

uppdrag att göra en översyn och eventuell revidering av policys och riktlinjer 

gällande föreningsbidrag. Nämndens beslut grundades utifrån vad som 

redovisades av den interna kontrollen 2017. Nämnden beslutade även att 

internkontrollen för 2018 skulle vara att se över ansvarsfördelningen mellan 

kultur- och fritidsförvaltningen och tekniska förvaltningen gällande 

avtal/driftskostnader och budgetfördelning. Kultur- och fritidsförvaltningen har 

tagit fram en uppdateraring av regelverket för bidragsgivning till föreningar och 

arrangemang. Ärendet tas upp för beslut i kultur- och fritidsnämndens 

sammanträde i december 2018. Kultur- och fritidsförvaltningen har påbörjat 

internkontrollen gällande ansvarsfördelningen mellan förvaltningen och tekniska 

förvaltningen. Ett område som har haft en direkt påverkan på kultur- och 

fritidsnämndens ekonomi har sedan budget 2018 förändrats av kommun-

fullmäktige, så att tekniska nämndens beslut om uthyrning av mark inte längre 

belastar kultur- och fritidsnämndens budget. Vi kommer att tillsammans med 

tekniska förvaltningen att genomföra en större lean-process för att 

uppmärksamma eventuella arbetsområden som kan hanteras och utföras mer 

professionellt. Men vi behöver mer tid för att kartlägga och utforma ändamåls-

enliga handlingsplaner och rutiner. Jag förslår därför att internkontrollen för 

2018 även kan gälla som internkontroll 2019. 

 

Förvaltningens förslag till beslut: Kultur- och fritidsnämnden beslutar att 

internkontrollen för 2019 är densamma som internkontrollen 2018. 

 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottets förslag till beslut 2018-12-05, § 54. Förvaltningens 

tjänsteskrivelse 2018-11-30. 

Skickas till 
Ekonomiavdelningen. 



 

Sammanträdesprotokoll 
2018-12-19 
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Kultur- och fritidsnämnden 

 

 

Justerandes sign   

 

 

KoF § 90      

 

Information från presidie och rådsrepresentanter 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden noterar informationen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Följande minnesanteckningar redovisas till nämnden: 

 BRÅL – Brottsförebyggande rådet 2018-11-21. 

 Kommunstyrelsen, miljö- och bygg-, kultur- och fritid- och tekniska 

nämndens presidiemöte 2018-11-19. 
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Kultur- och fritidsnämnden 

 

 

Justerandes sign   

 

 

KoF § 91      

 

Meddelanden 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden noterar informationen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Följande meddelande är redovisade till nämnden: 

 LIF – God jul-hälsning. 

 SISU – Smålandsidrottens aktuelltblad nr 7 2018. 

 Sjukstatistik tom november 2018. 

 


